
 

Centralizare observații și propuneri 

proiect modificare sistemul de securizare acte profesionale 

 

Titular propunere Observații/propuneri 
1.D-nul Sandu Adrian, Președinte 
Filiala Vâlcea 

Buna ziua, 
Dupa parerea mea, prima propunere ingreuneaza si mai mult 
activitatea (prin atasarea la fiecare evaluare psihologica sau aviz a 
unei noi hartii). De aceea sustin a doua solutie. Sau o propunere 
concreta ar fi aceea de a face un antet cu numar si serie - pentru 
fiecare psiholog - care sa se aplice direct fiecarui act profesional ( 
aviz psihologic, fisa psihologica, etc. ). 

2.D-nul Armand Veleanovici, 
membru Comisia de Deontologie și 
Disciplină 

Observatii privind propunere timbre: 
1. nu e deloc in spiritul a ceea ce ne-am angajat sa facem, parca 
inlocuim poza de pe timbru, de la cea a lui ils la cea cu restart... 
2. daca psihologii din psi muncii chiar cred ca nu se poate fara 
timbre, atunci acestea sa fie valabile doar pt aceasta specializare, nu 
si pt clinica, terapie etc. 
3. timbrele/imprimatele nu reusesc decat partial 
limitarea numarului de evaluari per psiholog, nu imbunatatesc 
calitatea actului profesional; 
4. stim ca in piata se lucreaza si fara timbre ex: parafe aplicate pe 
fisa de protectia muncii, un singur timbru aplicat pe un tabel de 
persoane evaluate, nu se trec pers evaluate in registre etc; 
5. stim ca se cumpara timbre de la psihologii care nu le folosesc sau 
se incheie contracte fictive; 
6. tipizatul mi se pare dificil in utilizare; 
7. noul model de timbru e mai complicat decat cel vechi, ceea ce 
implica costuri suplimentare de tiparire (in loc de o comanda de 100 
000 timbre se va ajunge la comenzi tip 25 timbre pt psih X, 50 pt psih 
Y, alte 25 pt psih Z, si tot asa de cateva mii de ori; si administrarea 
lor va fi foarte greoaie; 
Daca ne intereseaza sa eliminam de pe piata psihologii care pun 
parafe pe 3-5 lei fara sa faca evaluarea cred ca o putem face mai 
bine prin: 
- standard/ghid/repere de evaluare pt fiecare domeniu; 
- cursuri gratuite/sponsorizate/ieftine + brosuri privind 
metodologia de lucru;  
- informarea institutiilor cu care colaboram privind standardele 
profesionale si documentele finale; 
- control profesional privind nu doar numarul de evaluari, ci, mai 
ales, calitatea acestora; 
- psihologii care se simt lezati de practicile ne-profesionale ale altora 
sa faca sesizari catre filiale si CDD si nu doar sa barfeasca pe la 
colturi.  
- sanctionarea psihologilor in culpa, mergand pana la suspendarea 
temporara a activitatii. 
Altfel, riscam sa ne transformam din profesionisti in functionari care 
facem evaluari de 2 lei pe care aplicam un timbru de 100... 
 



 

3.D-nul Calin Grigoraș, membru 
Comisia apărare 

Buna ziua! 
Am doua observatii la propunerea prezentata: 
1 In varianta cu tipizat cred ca acesta ar putea functiona ca foaie 
pretiparita pe care psihologul sa emita avizul, raportul etc. mai 
degraba decat ca atasament. Aceasta forma de securizare ar putea 
aparea ca antet sau am putea stabili ca avizul sa fie scris obligatoriu 
pe verso si in situatia asta nu am mai avea probleme cu 
standardizarea - fiecare comisie ar putea sa-si stabileasca formatul 
de aviz. 
2. Indiferent de varianta adoptata (formular tipizat sau timbru) cred 
ca securizarea ar avea de castigat prin mentionarea lunii si anului, de 
ex: Seria B 10 17 (sau chiar B OCT 17) Nr. 0nnnn-001, astfel incat 
timbrele dintr-o luna nu pot fi folosite in alta luna. In plus, psihologii 
ar putea sa-si comande timbre pe mai multe luni fara sa avem (prea 
multe) emotii ca le vor folosi pentru testari in masa. 

4.D-nul Bogdan Ion, Președinte 
Filiala București 

Informațiile obținute prin aplicarea chestionarului online despre 
timbre au fost transmise tuturor. 

5. D-nul Razvan Balan, psiholog cu 
drept de liberă practică 

 “Daca tot se ramane la o varianta alternativa timbrelor, valabilitatea 
utilizarii "normei personale" sa fie extinsa la un an permitand astfel 
practicianului sa faca sprinturi cand are mai mult de lucru si perioade 
de relas cand are mai putine solicitari fara sa se prejudicieze singur. 
Adica ce ai achizitionat sa aiba termen de valabilitate in spiritul 
"normarii" dar extins iar nu lunar.” 

6. D-nul Vasile Bâle, Președinte 
filiala Satu Mare 

“În principiu nu sunt de acord cu acest fel de control, dar.... 
Deoarece avem constrângeri legale și dacă nu vom putea convinge 
autoritățile de legitimitatea noastră, respectiv acestea vor solicita în 
continuare timbrul profesional conform cu cel publicat în MO, 
propun să facem și noi timbre identice doar cu alte serii și să le 
punem la dispoziția psihologilor la prețul egal cu prețul de fabricație. 
Avantajele sunt: 
1. Prin această modalitate vom respecta normele publicate în MO, 
Art.7, H3/2013 ”Timbrele profesionale se distribuie către psihologi 
doar de către Colegiu”, putem să le eliberăm deoarece noi suntem 
”colegiul”. 
2. Timbrele având un cost mai mic vom atrage psihologii să le 
achiziționeze de la noi, prin acest demers întrerupem alimentare cu 
bani a lui ILS. 
3. autoritățile nu pot refuza nici un act care are timbrul nostru 
deoarece acesta respectă H3/2013 apărută MO” 

6. D-nul Catalin Nedelcea, 
Președinte Comisia de Psihologie 
Clinică și Psihoterapie 

La punctul 1 (sau care este pozitia alocata pentru discutia despre 
timbre) as propune si urmatoarea solutie pentru scenariul in care nu 
publicam in MO. 
Premisa este Art.51 din HG766 care spune: (2) Dispoziţiile şi 
hotărârile cu caracter normativ vor fi publicate în Monitorul Oficial al 
României, Partea I, potrivit legii. Asta inseamna ca orice nu-i publicat 
nu are valoare de act normativ si poate fi ca atare ignorat.  In 
realitate nu putem face nicio modificare la acest act normativ printr-
o hotărare, nici macar sa renuntam la timbre, atata timp cat nu 
avem acces la MO :) 
In acest caz propunerea mea este sa schimbam pur si simplu 
furnizorul de timbre si modalitatea de distributie. Pastram timbrele 



 

ca modalitate de securizare, dar incepem sa le producem si sa le 
distribuim noi.  
Problema, la fel ca in cazul oriecarei alte solutii, este cea logistica. Ar 
putea fi realizabila pe baza uneo colaborari cu o asociatie 
profesionala care vrea sa ne ajute sau chiar cu o companie 
(tipografie). Prin contract, putem externaliza serviciul de productie si 
distributie a timbrelor.  
O adresa de email de tipul tmbre@colegiulpsihologilor.ro ar fi 
suficienta pentru a asigura conditia minimala a unui sistem 
electronic de comanda (cum cere hotararea) Periodic, tipografia 
centralizeaza comenzile de la psihologi, aloca seriile si trimite lista 
pentru bun de tipar la colegiu. Dupa ce primeste BT, tipareste 
timbrele si le distribuie catre psihologi. Psihologii pot plati direct la 
tipografie un cost care sa acopere productia (tiparirea) si expeditia 
timbrelor.  
In final, am putea ajunge chiar la o varianta niel mai ieftina pentru 
psihologi, ceea ce i-ar multumi chiar daca nu-i mare lucru.  
Drept este insa ca intai ar trebui sa discutam cu cei care le produc 
acum si sa-i notificam ca trebuie sa le produca pentru noi. Temporal 
vorbind, cred ca ar putea fi posibil sa putem incepe distribui timbre 
in acest mod a inceputul anului viitor, in cel mai optimist scenariu.  

 


